



主席感言 CHAIRMAN'S MESSAGE



全球矚目的國際足球盛事燃點盛夏，東華三院亦積極響應這股足球熱潮，於七月圓滿舉辦「東華三院慈善足球賽」，為「東華三院德育課程拓展計劃」籌募經費。活動得以成功舉行，實有賴社會各界鼎力支持，並承蒙泰寧學建教育集團的慷慨贊助。是次慈善賽很榮幸邀得民政及青年事務局局長麥美娟SBS太平紳士親臨主持開球儀式，並由前任及現任香港足球代表隊隊長陳偉豪先生與葉鴻輝先生擔任活動大使。賽事成功把慈善精神巧妙融入運動之中，以汗水灌溉善心，充分體現「以賽育德，以球會友」的精神，意義非凡。

繼上月本人率領董事局成員赴京拜會中華慈善總會後，本月我們有幸接待中華慈善總會及中金公益基金會代表團回訪。代表團由中華慈善總會黨委書記兼副會長孫達先生親自率領，並承蒙中聯辦社會工作部副部長周和先生，以及中金公益基金會理事長暨中金公司投行委執行主任宋黎女士一同蒞臨指導。代表團實地考察了本院的社會服務單位，並與董事局成員進行了深入交流。猶記去年大埔宏福苑事故，中華慈善總會迅速伸出援手，慷慨捐贈人民幣8,000萬元設立大埔鄰舍資源中心，為受影響居民提供長遠支援。是次訪港期間，代表團亦親臨該中心見證其正式開幕，開幕禮邀得署理民政及青年事務局局長梁宏正BBS太平紳士蒞臨主禮。中心將繼續用心服務，全面照顧宏福苑居民的需要，協助受影響家庭重建安穩生活。

為向宏福苑居民提供切實支援，本院至今已預留總額港幣9,000萬元的資助，當中包括港幣2,500萬元的業權轉讓法律援助；港幣500萬元的遺產及資產承辦資助；以及總額港幣6,000萬元的「新居所安居津貼」，每戶合資格家庭可獲港幣3萬元。

為積極配合政府推動的《基層醫療健康藍圖》，本院營運的三間樂妍站自去年起相繼投入服務，專為婦女提供以預防為本的個人化健康管理。三間樂妍站的相關工程和醫療設備均獲香港賽馬會慈善信託基金慷慨資助，並於本月舉行開幕及命名典禮，正式命名為「港島賽馬會樂妍站」、「九龍賽馬會樂妍站」及「新界賽馬會樂妍站」，標誌着本港婦女基層醫療服務邁向新里程。本院在此衷心感謝醫務衛生局（醫衛局）副局長范婉雯醫生擔任主禮嘉賓，並聯同香港賽馬會慈善事務部主管陳載英女士、醫衛局基層醫療健康專員彭飛舟醫生、醫院管理局行政總裁李夏茵醫生、醫衛局中醫藥發展專員鍾志豪博士、衛生署副署長方浩澄醫生，以及多位嘉賓蒞臨見證。月內，董事局成員亦巡視東華醫院及中西區地區康健中心，實地了解重點服務的最新發展，並向前線醫護同仁致以衷心的鼓勵和支持。

青年發展是社會未來的基石。本院與中銀香港攜手合辦「U-LEAD」青年領袖培育計劃，啟動晚宴已於月內舉行，並承蒙民政及青年事務局常任秘書長李百全太平紳士蒞臨主禮。這項培育計劃的內容豐富，涵蓋社會事務、文體活動、職涯發展及海內外交流等多個領域，旨在拓闊青年國際視野，加深他們對國家及全球發展的認識，培養兼具遠見及社會責任感的新一代青年領袖。與此同時，本院亦在月內舉行了傑出學生獎暨香港中學文憑考試優異成績獎頒獎禮，以表彰在學術及社會服務方面表現卓越的屬校學生。

月內，丙午年董事局繼續齊心協力，積極參與一系列本院活動，其中，本院副主席楊燕芝太平紳士聯同香港賽馬會、曼聯及中國香港足球總會代表，一同為「賽馬會青少年足球精英匯2026」發布會主持啟動儀式。賽事將於8月10日至17日隆重舉行，屆時曼聯青年隊將與本地青年球員展開為期一週的體育與文化交流。此外，東華三院文武廟連續第二年舉辦「包公賀誕」，本院庚申年總理楊國佳先生及丙午年總理楊國樑先生親自為活動主禮，同場更設有貔貅表演及互動體驗，積極弘揚包公誠信正直的傳統美德，讓市民近距離感受傳統文化的獨特魅力。

承傳東華三院「救病拯危」的百年使命，「愛心滿東華」免費醫療服務捐助計劃啟動禮已於本月順利舉行，而壓軸的慈善晚會將於9月5日（星期六）隆重登場。我們期盼各界善長繼續慷慨解囊，讓更多面對經濟困難的患者得到適切治療。最後，本年度「東華三院賣旗日」的相關宣傳活動已全面展開，我在此懇請市民大眾鼎力支持，於8月19日（星期三）上午踴躍買旗，一同加入「行善聯盟」，與東華三院善道同行，共建關愛社會。

東華三院曾慶業主席

As the world's most anticipated football tournament captivated audiences across the globe this summer, TWGHs has embraced this football fervour by hosting the TWGHs Charity Football Tournament in July to raise funds for the TWGHs Moral Education Curriculum Extension Project. The success of this exciting event was made possible by the overwhelming support of the community and the generous sponsorship of TT Education Holdings Limited. We were deeply honoured to welcome the Hon. MAK Mei Kuen, Alice, SBS, JP, Secretary for Home and Youth Affairs, to officiate the ceremonial kick-off. Former and current captains of The Hong Kong Football Representative Team, Mr. CHAN Wai Ho and Mr. YAPP Hung Fai, also extended their esteemed support as Tournament Ambassadors. Integrating charity with sport, the Tournament embodied the spirits of sportsmanship, friendship and community, while helping to transform athletic achievements into meaningful support for those in need.

Building upon my recent visit with TWGHs Board of Directors to the China Charity Federation in Beijing, we were privileged to receive a reciprocal delegation from both the China Charity Federation and the CICC Charity Foundation this month. Led by Mr. SUN Da, Secretary of the Party Committee and Vice President of the China Charity Federation the delegation was joined by Mr. ZHOU He, Deputy Director-General of the Social Work Department of the LOCPG, and Ms. SONG Li, Chairperson of the CICC Charity Foundation cum Executive Director of CICC Investment Banking. The delegates visited TWGHs' community service units and engaged in constructive exchanges with our Board Members. In the immediate aftermath of the Wang Fuk Court incident in Tai Po last year, the China Charity Federation responded swiftly with a generous donation of RMB80 million to establish the Tai Po Neighbourhood Resources Centre, providing sustained support to affected residents. During this visit, the delegation also attended the official opening ceremony of the Centre, which was graced by Mr. LEUNG Wang Ching, Clarence, BBS, JP, Acting Secretary for Home and Youth Affairs. Looking ahead, the Centre remains steadfastly committed to delivering compassionate, holistic services tailored to the needs of Wang Fuk Court residents, supporting affected families in rebuilding stable and fulfilling lives.

To provide timely assistance to Wang Fuk Court residents, TWGHs has allocated a total of HK\$90 million to date, comprising HK\$25 million for legal assistance related to property transfers, HK\$5 million for estate and asset administration support, and HK\$60 million for the "New Residence Allowance", under which each eligible household will receive HK\$30,000.

In alignment with the Government's Primary Healthcare Blueprint, TWGHs has strengthened its provision of personalised, preventive healthcare for women through three Women Wellness Satellites, progressively brought into operation since last year. Funded by The Hong Kong Jockey Club Charities Trust for both construction and medical equipment, these centres were officially opened and named this month as the Jockey Club Women Wellness Satellite (Hong Kong/ Kowloon/ New Territories), marking a milestone in advancing women's healthcare and wellness. We extend our heartfelt gratitude to Dr. FAN Yuen Man, Cecilia, JP, Under Secretary for Health, who officiated the ceremony, alongside Ms. Imelda CHAN, Head of Charities, The Hong Kong Jockey Club, Dr. PANG Fei Chau, Commissioner for Primary Healthcare of the Health Bureau, Dr. LEE Ha Yun, Libby, Chief Executive of the Hospital Authority, Dr. CHUNG Chi Ho, Vincent, Commissioner for Chinese Medicine Development of the Health Bureau, and Dr. FONG Ho Ching, Edmund, Deputy Director of Health. Additionally, our fellow Board Members made visits to Tung Wah Hospital and the Central and Western District Health Centre to gain first-hand insights into the latest developments in our key medical services, and took the opportunity to extend our sincere appreciation to our dedicated frontline healthcare professionals for their unwavering commitment in serving the community.

Empowering our youth builds the cornerstone for a bright future. TWGHs, together with Bank of China (Hong Kong), have proudly introduced the "U-LEAD" Youth Leaders Nurturing Scheme. The Scheme was officially launched at a gala dinner officiated by Mr. LI Pak Chuen, Patrick, JP, Permanent Secretary for Home and Youth Affairs. Designed to provide well-rounded development opportunities, the Scheme combines civic engagement, cultural and sports activities, career development, and local and overseas exchange programmes. Through these enriching experiences, the young leaders will broaden their global perspectives, deepen their understanding of national and international affairs, cultivate forward-thinking skills, and strengthen their sense of social responsibility. Our commitment to nurturing future leaders was also reflected in TWGHs' Outstanding Student Awards and HKDSE Outstanding Award Presentation Ceremony, held this month to honour students from our affiliated schools for their outstanding academic achievements and dedicated contributions to the community.

Throughout July, the Board of Directors 2026/2027 continued to collaborate closely and advance a series of purposeful TWGHs initiatives. Notably, Ms. Jennifer YEUNG, JP, Vice-Chairman, joined representatives from The Hong Kong Jockey Club, Manchester United Football Club, and The Football Association of Hong Kong, China, to officiate the launch ceremony of the JC Youth Football Academy Summit 2026. Scheduled to take place between 10 and 17 August, the Summit will feature a week-long programme of sports and cultural exchange between Manchester United's youth team and local young players. Furthermore, for the second year in a row, TWGHs Man Mo Temple hosted the Birthday Celebration of Pau Kung, officiated by Mr. Alexander YEUNG, Director 1980/1981, and Mr. Edward YEUNG, Director. The joyful occasion featured a mesmerising Pixiu Dance alongside interactive experiences, celebrating Pau Kung's traditional virtues of integrity and uprightness through culturally enriching Chinese activities open to the public.

TWGHs continues to uphold its century-old mission of "healing the sick and relieving the distressed" through its distinguished charitable initiatives. Following the successful launch ceremony of the Free Medical Services Donation Scheme this month, the highly anticipated grand finale, the Charity Dinner, will take place on Saturday, 5 September. We sincerely invite philanthropists from all walks of life to support the Scheme, enabling more patients to receive timely medical care. Last but not least, promotional activities for this year's TWGHs Flag Day are now in full swing. I earnestly appeal to the public to support by purchasing the beautifully illustrated flags on the morning of Wednesday, 19 August. Together with the "TWGHs League", let us walk hand-in-hand for benevolence, spreading kindness, and working together to build a more compassionate society.

TSENG Hing Yip, York, Chairman
Tung Wah Group of Hospitals

